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Úvodní slovo starostky obce 

Vážení spoluobčané, milí přátelé, 

Bousín je opět svátečně vyzdobený 

a vánoční stromeček na náměstíčku 

u zvoničky už zase svítí, což nám dává 

jednoznačně najevo, že tu za pár dní máme 

Vánoce a nezadržitelně se blíží konec roku. 

Vánoce zůstanou pro většinu z nás těmi 

nejkouzelnějšími svátky. V tomto čase se 

snažíme alespoň na malou chvíli 

zavzpomínat především na krásné chvíle 

prožité v uplynulém roce a v mnohých z nás 

se probouzí ty nejkrásnější pocity, o které 

se chceme podělit se svými nejbližšími 

a drahými. 

Chtěla bych vám, občanům obcí Bousín 

a Repechy poděkovat za projevenou 

důvěru a znovuzvolení do funkce starostky. 

Je to pro mě velký závazek a pevně věřím, 

že společně s vámi a zvolenými zastupiteli to zvládneme. 

V novém volebním období nás čeká spousta práce. V minulosti jsme se potýkali 

s koronavirovou infekcí, která téměř na dva roky omezila práci na úřadech. V současné 

době čelíme ekonomické a energetické krizi z důvodu války na Ukrajině. Ač doba není 

jednoduchá, tak naši práci a vize do budoucna to nijak neovlivní. 

Pár slov závěrem. Vánoční čas vyvolává i vzpomínky na naše blízké, kteří jsou někde 

daleko, nebo si v tichosti připomínáme ty, kteří již bohužel nejsou mezi námi. Dovolte 

mi, milí přátelé, abych vám popřála krásné, klidné a bezpečné Vánoce, hodně zdraví, 

dětem i dospělým alespoň částečně splněné sny a šťastné vykročení do nového 

roku 2023. 

Hezké sváteční dny vám přeje Vaše starostka Monika Tmé 

  



Úřední hodiny 

Pondělí:  7.00–11.00 a 12.00–17.00  hospodářka 
starostka po předchozí domluvě 

 15.00–17.00    místostarostka 

Úterý:  8.00–15.00   starostka po předchozí domluvě 

 

Středa:  8.00–11.00 a 12.00–16.00 hospodářka  
       starostka po předchozí domluvě 

 

Čtvrtek:  8.00–15.00   starostka po předchozí domluvě 

 

Pátek:  8.00–12.00   starostka po předchozí domluvě 

V nutných případech po dohodě se starostkou obce. 

Kontakty 

Uvolněná starostka:    Neuvolněná místostarostka: 

Monika Tmé, MBA     Dana Minxová 
tel.: 775 412 556     tel.: 721 503 023 
obecbousin@gmail.com   mistostarostkabousin@seznam.cz 
 
 
Účetní: 

Alena Shine 
tel.: 702 053 448 
obec@bousin.cz 
 
Pro obec Bousín vykonává služby pověřence pro ochranu osobních údajů Adéla 
Poncová, email: adela.poncova@sms-sluzby.cz, tel.: +420 733 527 118 
 

Zastupitelstvo 

Monika Tmé, MBA 

Dana Minxová 

Jana Lysáková 

Pavla Lošťáková 

Miroslava Kalová 

MUDr. Tomáš Hruban 

Ing. Jiří Grossmann 

mailto:obecbousin@gmail.com
mailto:obec@bousin.cz
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Výbory zastupitelstva obce 

Finanční výbor 

předsedkyně:  Miroslava Kalová 
členové:   Lada Usnulová, Bc. Jiří Doseděl 
 
Kontrolní výbor 

předseda:   Ing. Jiří Grossmann 
členové:   Josef Brablec, Ing. Roman Ondříček 
 
Osadní výbor Repechy 

předsedkyně:  Miroslava Kalová 
členové:  Pavla Lošťáková, Emília Šrámková, Ing. Roman Ondříček, 

Tomáš Zamykal 

Finanční výbor zastupitelstva obce Bousín 

Vážení spoluobčané, 

ráda bych Vás seznámila s výsledkem kontroly provedené finančním výborem dne 

28. 11. 2022. Finanční výbor provádí kontrolu hospodaření s majetkem a finančními 

prostředky obce. Zmíním několik nejdůležitějších informací a čísel. 

Kontrolou bylo zjištěno, že poplatky za odpadky byly za rok 2022 zaplaceny občany 

v celkové výši 76.069 Kč a za psy 6.195 Kč. Poplatky za ubytovací služby byly 

prozatím uhrazeny v částce 8.220 Kč, nájemné z Pohostinství Bousín 10.000 Kč ke 

dni 31. 10. 2022. 

V letošním roce byla přiznána obci pouze jedna dotace na volby do zastupitelstva 

v částce 32.000 Kč, přičemž bylo dle přísných kritérií vyčerpáno jen 14.000 Kč, 

zbývající částka bude vrácena. 

Díky třídění odpadů zodpovědných občanů jde do obecní kasy aktuálně cca 7.500 Kč 

čtvrtletně od firmy ECO-KOM, která svoz tříděného odpadu zajišťuje. 

Výdaje za údržbu obecních pozemků dosud letos činily 17.707 Kč, cestovní náhrady 

poskytnuté za jízdy soukromým vozidlem 7.495 Kč. 

Finanční výbor kontrolou výpisů z účtů obce ověřil zůstatek v celkové výši cca 

5.900.000 Kč. Po konzultaci s účetní obce a paní starostkou bylo finančním výborem 

navrženo, že část peněz v částce 4.000.000 Kč, které není nutné z krátkodobého 

pohledu držet s okamžitou likviditou na účtu, bude uloženo na termínované vklady. 

Toto doporučení finančního výboru bylo zastupitelstvem obce schváleno, čímž do 

obecních peněz vzhledem k příznivým úrokovým podmínkám na trhu (nepočítaje 

vysokou inflaci) přibude nemalá částka zhruba 100 tisíc Kč za půl roku. 



Ráda bych poděkovala paní Aleně Shine za vstřícný přístup a předložení všech 

požadovaných podkladů pro možnost provedení kontroly finančním výborem. Při 

budoucí pravidelné kontrole se budeme zabývat dalšími body, o kterých Vás budeme 

vždy informovat. 

Také bych touto cestou chtěla pochválit všechny spoluobčany, kteří se snaží třídit 

odpad již nyní. Dle čísel, která jsem zmínila je jasné, že tím každý z nás svou 

zodpovědností více či méně přispívá do společného rozpočtu Bousína a Repech. 

Přeji vám všem krásný a klidný předvánoční čas. 

Miroslava Kalová, předsedkyně finančního výboru 

Kontrolní výbor zastupitelstva obce Bousín 

Milí spoluobčané, 

rád bych Vás informoval o činnosti kontrolního výboru. Na prvním listopadovém 

zasedání kontrolního výboru jsme určili operativní pracovní skupinu pro energetickou 

optimalizaci obecních budov ve složení Ing. Jiří Grossmann – předseda pracovní 

skupiny, Monika Tmé, Josef Brablec a Ing. Roman Ondříček – členové pracovní 

skupiny.  Z prvních jednání této pracovní skupiny již vyplynulo, že by obec měla 

usilovat o energetický management, který má obecně za cíl kontrolu výdajů na energie 

a vodu a pomáhá je snižovat. První krok již provedla paní starostka; postupně se 

doplňují na radiátorech v obecních budovách termostatické ventily a osazují se LED 

žárovky. Pracovní skupina provedla obhlídku obecních budov a nyní analyzuje 

související dokumenty. 

Kontrolní skupina doporučila zastupitelstvu aktualizaci vyhlášek 1 až 5 z roku 2019 

a upozornila na novou zákonnou povinnost nahrát platné vyhlášky do Sbírky právních 

předpisů. Dále bylo navrženo navýšení poplatku za psa na 250 Kč a zároveň 

osvobození od poplatku druhého a dalšího psa. Toto již zastupitelstvo obce projednalo 

a shodlo se na zachování původních podmínek vyhlášky. V rámci kontroly nájemních 

smluv byla doporučena aktualizace jedné starší smlouvy z roku 2012. 

Věřím, že činnost nových výborů bude přínosná pro rozhodování zastupitelstva obce. 

Pro otázky týkající se Repech vznikl nově osadní výbor, který může efektivně 

navrhovat podněty přímo zastupitelstvu. Naši obec čeká aktuálně několik důležitých 

strategických rozhodnutí, např. zřízení domovních čistíren odpadních vod a územní 

řešení areálu bývalého družstva. Úloha výborů jako pomocných orgánů zastupitelstva 

obce bude v tomto ohledu nezastupitelná. 

Zároveň bych vám také rád popřál za kontrolní výbor klidné svátky a zdraví, klid a lásku 

do nového roku. 

Jiří Grossmann, předseda kontrolního výboru  



Usnesení ze zasedání zastupitelstva 

Dovolte mi, seznámit Vás s tím, co nové zastupitelstvo schválilo na svých zasedáních: 

• Jednací řád zastupitelstva obce Bousín 

• Poskytování náhrad při pracovních cestách 

• Smlouva o budoucí směnné smlouvě mezi obcí Bousín a družstvem Agro 
Rozstání 

• Směnná smlouva mezi obcí Bousín a družstvem Agro Rozstání 

• Schválilo finanční příspěvek na zlepšení jakosti vody s povodím Moravy 
v částce 4.350 Kč 

• Schválilo rozpočet obce na rok 2023 

• Schválilo vybudování Domovních čistíren odpadních vod 

• Schválilo odborný ořez lip v Repechách, v celkové ceně 41.000 Kč bez DPH 

• Projednalo Vyhlášku o poplatku ze psů, který činí 180 Kč za psa a za každého 
dalšího psa 180 Kč 

• Schválilo převod finančních prostředků na terminovaný účet v KB s úrokem 
5,2 % 

• Schválilo dotaci na pořízení majetku do kulturního domu v maximální výši 
35.000 Kč 

Dále bych Vás ráda informovala, že máme na našich webových stránkách několik 
novinek: 

• Máme nový modul KLIKACÍ ROZPOČET – dozvíte se o hospodaření obce 
během roku a rozpočtu obce na rok 2023 

• Najdete také modul pro seniory 

• Modul pro odpadové hospodářství, kde budete mít rozpis svozu komunálního 
odpadu, datum svozu tříděného odpadu 

• Najdete zde také univerzální formulář, kde nám můžete psát připomínky nebo 
dotazy, zdatnější můžou využít k vyplnění elektronického formuláře na 
přihlášení psů nebo komunálního odpadu 

Domovní čistírny odpadních vod 

Čistění odpadních vod je jedna z možností, jak nejen šetřit s vodou, ale také šetřit 
životní prostředí. I přestože existuje několik způsobů, jak lze s odpadní vodou 
nakládat, patří domovní čistírny odpadních vod (DČOV) jednoznačně mezi nejlepší 
možné řešení. 

Proto se zastupitelstvo obce Bousín rozhodlo podniknout veškeré kroky k tomu, aby 
i naše obce takovým způsobem nakládalo s odpadními vodami. 

Po předchozím jednání s odborníky s vodoprojekční kanceláře, kteří nám vytvořili 
předběžnou kalkulaci nákladů na vybudování klasické ČOV a Domovních čistíren, je 
nejvhodnějším řešením pro naše obce decentrální způsob čištění jednotlivými 
domovními čistírnami. 

Splašková gravitační kanalizace je často ekonomickým či technickým problémem. 
Toto riziko platí i pro splaškovou tlakovou kanalizaci. 

 



Předběžná kalkulace na ČOV pro naše obce činí zhruba 32 mil. korun a vybudování 
domovních čistíren okolo 10 mil. korun. Samozřejmě jsou to jenom hrubé kalkulace 
naddimenzované na všechny domy. 

V současné době je vypsaná dotační výzva, která pomůže s financováním malým 
obcím. 

Co je decentralizované čištění odpadních vod? 

Decentralizované řešení představuje čištění odpadních vod z řešené aglomerace na 
více malých ČOV, či částečné pokrytí území akumulací odpadních vod v domovních 
žumpách s pravidelným vývozem. Jednoduše řečeno – každý dům (aglomerace) má 
vlastní čistírnu odpadních vod, která je napojená na centrální monitorovací jednotku. 

Výhodné decentrální čištění odpadních vod 

Zcela zásadní výhodou decentrálního čištění odpadních vod je snížení investičních 
nákladů, často až o 50 % proti klasickým centrálním systémům. Pro naše obce může 
tato dotace vyřešit problém, který se zdá v mnoha případech velice složitě řešitelným. 

Tyto čistírny dle výzvy Ministerstva životního prostředí musí obsahovat vzdálený 
monitoring, který bude v reálném čase hlásit a evidovat např. případné poruchy či 
neoprávněnou manipulaci. 

Účinnost čištění a kvalita vody 

Biologické čistírny odpadních vod jsou určené na čištění odpadních vod ze zdrojů 
znečištění do 50 ekvivalentních obyvatel (EV). 

Účinnost čistění je mezi 95–98 %. Pro zvýšení výkonu a z důvodu zabránění 
vyplavování aktivního kalu z ČOV je na odtokovém potrubí namontované zařízení, 
které vytváří akumulační zónu s kapacitou odtoku 160 l/hod., čímž dochází k udržení 
kalu v nádobě, dokud voda nedosáhne požadované hodnoty vyčištění (tj. např. 
napuštěná plná vana). Kvalitu vyčištěné vody nám potvrzuje také fakt, že ji lze 
vsakovat do podloží, vypouštět do vodoteče, kanalizace, nebo použít k zalévání 
okrasných dřevin a trávníků. 

Jedná se o malé čistírny, které biologicky odstraňují organické znečištění z odpadních 
vod s formami dusíku; tím se vytvářejí podmínky pro biologické odstraňování fosforu. 

Výhody 

Systémy decentralizovaného čištění se rozvíjejí a jsou moderním trendem řešení 
čištění odpadních vod. Jejich specifikem oproti centralizovanému čištění jsou zpravidla 
nízké investiční a provozní náklady, většinou se u nich vyskytují častěji provozní 
problémy a poruchy vyžadující další péči.  V ten moment zafunguje centralizovaný 
telemetrický systém řízení, který umožňuje automatizaci kontroly, odstraní problémové 
body a odhalí včas poruchy a nestandardní stavy na monitorovaných čistírnách. 

Další výhodou je bezesporu celoroční servis a konec starostí s vývozem žump, které 
nás stojí desítky tisíc korun za rok při řádném a pravidelném vývozu. 

Cíl dotace 

Cílem dotace je prevence či omezení znečištění povrchových a podzemních vod 
z komunálních zdrojů prostřednictvím realizace soustav domovních čistíren odpadních 
vod (dále jen „DČOV“) do kapacity 50 EO, a to v oblastech, kde není z technického či 



ekonomického hlediska výhledová možnost připojení nemovitostí ke stokové síti 
zakončené ČOV. 

Oprávnění příjemci dotační podpory: 

• obce 

• dobrovolné svazky obcí 

• obchodní společnosti vlastněné z více než 50 % majetku obcemi a městy   nebo 
jinými veřejnoprávními subjekty 

• spolky 

Maximální výše dotace na jednu DČOV pro kapacitu: 

• 1–15 EO činí 150 000 Kč 

• 16–50 EO činí 300 000 Kč 

Maximální výše podpory na jeden projekt činí 80 % z celkových způsobilých výdajů. 
Celková alokace činí 300 mil. Kč. 

Cena za vývoz žumpy / jímky: 

Žumpa patří k nejméně šetrným způsobům nakládáním s odpadní vodou. Buduje se 
tak pouze v místech, kde jiné řešení není možné. 

Cena za vývoz žumpy se pohybuje v řádech tisíců. Vývoz jímky není levná záležitost, 
proto ji doporučujeme umístit spíše jen k rekreačním objektům a chatám. 

Člověk spotřebuje průměrně 100 litrů vody za den. To, jak rychle se jímka naplní, záleží 
kromě spotřeby vody také na její velikosti.  

K cenám za vývoz si některé firmy účtují také paušální poplatek, cenu za výjezd, 
manipulaci a samozřejmě ujeté kilometry. 

Co ovlivňuje cenu za vývoz jímky? 

Kromě spotřeby vody a počtu osob, využívajících daný objekt, ovlivňuje cenu také: 

• Velikost jímky 

• Velikost fekálního vozu 

• Vaše vzdálenost od čistírny odpadních vod 

Dalším faktorem ovlivňujícím cenu za vývoz jímky je velikost fekálního vozu firmy, která 
vývoz zajišťuje. Vývoz se vám totiž může dost prodražit, spočítáte-li si například, že 
potřebujete jímku o velikosti 12 m³, přičemž zjistíte, že vývoz zajišťuje fekální vůz 
o rozměrech 7 m³. Každou jízdu totiž platíte zvlášť. 

Roční náklady za DČOV: 

Počítají se náklady na elektřinu, servis a údržbu a vývoz kalu. Celkem by se měla cena 
pohybovat kolem 6 000 Kč/domácnost/rok. 

Když si tedy srovnáme cenu ročních nákladů za žumpu, která se bude pohybovat 
v desetitisících (vývoz musíte dokladovat) a za DČOV 6 000 Kč je zřejmé, že i tato 
čísla jsou pro nás občany důležitá, jak ušetřit náklady. 

Mohla bych vás zde informovat o spoustě čísel rozdílů a nákladů, ale myslím, že 
nejlepší je slovo odborníka a starostů z praxe, kteří již tyto domovní čistírny mají. Proto 
vás všechny zvu na veřejnou besedu se starostou z obce Starkoč, který vám sdělí 



užitečné informace o ročních nákladech pro domácnost a co všechno provoz 
domácích čistíren obnáší. 

 

Přijďte 6. 1. 2023 do kulturního domu v Bousíně na veřejnou schůzi, 
kde se dozvíte o plánovaných čistírnách více. Začátek v 17 hodin. 

 

V obecní knihovně jsou k zapůjčení nové knihy 

Pro harmonický život je dobré mít uspořádané nejen základní hodnoty uvnitř sebe, 
důležitý je také pořádek ve vnějším světě. Začal jsem proto dělat pořádek v šatních 
skříních a pokračuji osobní knihovnou. Knihy se za roky hromadí, je jich už výrazně 
víc, než jsem schopen momentálně číst. I když je to pro mě těžké, k některým knihám 
jsem si vytvořil citový vztah, většinu knih jsem již vyřadil. Díky tomu cítím duševní 
ulehčení. Vzdát se vlastnictví knížek, některé jsou úplně nové, nečtené, je skutečně 
nelehký krok. Pomohlo mi v tom rozhodnutí, věnovat vyřazené knihy Obecní knihovně 
Bousín a zpřístupnit je tak místní veřejnosti. Takto mám možnost se k oblíbeným 
knížkám kdykoliv vrátit nebo ty ještě nečtené v budoucnu přečíst. 

Během prosince a ledna věnuji do knihovny kolem 100 knižních titulů v hodnotě přes 
30 tisíc korun. Převažuje odborná literatura, naleznete i beletrii a fantasy, například 
knihy ze série Píseň ledu a ohně od George R. R. Martina: Hra o trůny (2017), podle 
které je natočen populární stejnojmenný seriál. Zaměření části knih je na podnikový, 
strategický management a ekonomiku. Další významnou část tvoří knihy osobního 
rozvoje, přírodě blízkého zahradničení a včelaření. Mezi darovanými knihami jsou 
světové a domácí bestselery jako kniha o otužování Wim Hof: Ledový muž (2020), 
James Clear: Atomové návyky – Jak si budovat dobré návyky a zbavovat se těch 
špatných (2020), Sepp Holzer: Zahrada k nakousnutí (2010), skvělá kniha od Evy 
Hauserové: Encyklopedie soběstačnosti (2022) nebo 3 komplexně pojaté knižní 
svazky Včelařství. Využijte zimní odpočinkový čas k návštěvě naší knihovny a začtěte 
se do zajímavých témat! 

Autor příspěvku: Jiří Grossman 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
  



Pozvánka na turistický výšlap 

Sokol Bousín pořádá v pátek dne 30. 12. 2022 předsilvestrovský výšlap po Andílkové 
cestě. Sraz ve 12:30 hod. v Bousíně u zvoničky. 

Velký okruh - vzdálenost: 8,64 km, časově cca 3:00 hod. Malý okruh (trasa pro méně 
zdatné) - vzdálenost: 4,82 km, časově cca 1:45 hod. 

V případě nepříznivého počasí nebo při vyšší sněhové pokrývce se půjde „jen“ malý 
okruh. Jste srdečně zváni na společný zimní výšlap!  

Za Sokol Bousín Josef Brablec      

Poplatky ze psů 

Místní poplatky ze psů jsou v každém městě či obci jiné. Vlastníte-li psa, jste povinni 
za něj odvádět místnímu úřadu poplatek. Poplatek za psa může být dle zákona až 
1.500 Kč za kalendářní rok a jednoho psa. Může ale být samozřejmě nižší. Konkrétní 
sazbu si stanovuje každá obec samostatně.  

Peníze vybrané na poplatcích slouží na úklid psích exkrementů, doplňování sáčků pro 
pejskaře, ale i opravu košů, do kterých se tyto sáčky hází a na poplatky za případný 
odchyt zaběhnutých psů. 

Nicméně v každém městě nebo obci zaplatíte za psa 
jinou částku. Pokud navíc chováte psů více, částka za 
každého dalšího psa je ještě vyšší. 

Ohlašovací povinnost k poplatku ze psů. Přihlásit psa 
musí jeho držitel.  V každé obci občan, který má na 
území obce trvalé bydliště, nebo právnická osoba, 
která zde má sídlo. Psa musí přihlásit i v případě, že 
se s ním převážnou část roku zdržuje mimo trvalé 
bydliště (na chalupě atd.). Každý přihlášený pes 
obdrží evidenční známku, která je nepřenosná na 

jiného psa a je vratná při odhlášení, přičemž je nutné přihlásit i psa, jenž poplatku 
nepodléhá (obce dávají úlevu z placení poplatků za psy osvojené z útulku). 

Poplatku podléhají psi starší tří měsíců, tj. za psy, kteří dovršili tohoto věku.  

V naší obci je stanovena částka 180 Kč za každého psa.  
 

 

 

 

 

 

  



Buďte i Vy součástí chytré komunikační sítě 

 

 

 
 
 
 
 
 
 

Stáhněte si mobilní aplikaci MUNIPOLIS a mějte vždy po ruce oficiální informace 
z měst a obcí v nichž žijete, bydlíte a bavíte se. 

Stáhněte si mobilní aplikaci MUNIPOLIS pro iOS a Android. 

Pokud máte možnost jiného přijímání hlášení z obce než je SMS, upravte prosím tyto 
údaje na obecním úřadu. Možnosti přijímání hlášení nejlépe stažením aplikace 
Munipolis do chytrých telefonů, dále pak e-mailem. Pokud není ani jedna možnost pro 
Vás dostupná a hlášení  nechodí, nahlaste na obecní úřad v Bousíně svoje aktuální 
mobilní telefonní číslo a budou vám zasíláno hlášení v SMS.  
 
 
 
 
 
 

Narození nových občánků  

V měsíci září jsme přivítali nového občánka Jana 
Grossmanna a v prosinci Štěpána Crhonka. Přejeme 
chlapečkům do života hlavně hodně zdraví a rodičům 
ať dělají jen radost.  
 
 
 
 

Úmrtí 

 
V říjnu letošního roku jsme se rozloučili  
s naší občankou Amálií Žvátorovou,  
která zemřela ve věku 92 let.  

 
 
 

https://apps.apple.com/cz/app/mobiln%C3%AD-rozhlas/id1378883073?l=cs
https://play.google.com/store/apps/details?id=com.neogenia.zlepseme_cesko


Vzpomínka 

Dovolte malou vzpomínku na posledního pana učitele 
Bousínské obecní školy, na pana Jaroslava Hanáka, který 
v prosinci letošního roku zemřel ve věku 83 let.   

Byl rodák z Březiny u Nových Sadů, pro nevyhovující byt nejprve 
do Bousína dojížděl z Prostějova, po opravě staré školy se 
v prosinci 1962 přistěhoval do Bousína i s rodinou. Byl skvělý 
pedagog s jedinečnou dovedností propojit výuku s krajinou 
v okolí školy i se životem v obci. Mimo jiné výrazně pozvedl 
činnost osvětové besedy. Po uzavření školy v Bousíně působil 
jako učitel v drahanské škole. V roce 1981 se z Bousína 
odstěhoval do Suchdola, kde opět vyučoval. 

Byl velice přátelský, rád se do naší obce vracel nejen za přáteli, které zde měl, ale i za 
přírodou a svým oblíbeným houbařením. Jeho odchod zasáhl bousínské občany 
a hlavně jeho žáky, kteří pro něj několikrát uspořádali přátelské setkání. Všichni na něj 
budeme s láskou vzpomínat.  

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hasiči 

Od jara do podzimu proběhlo 13 kol Okresní dětské ligy Prostějovska. Všech závodů, 
po celém okrese Prostějov, se zúčastnilo jedno družstvo bousínských mladších žáků 
a jedno družstvo dorostu. Všichni odváděli velice slušné výsledky a ve velké 
konkurenci 28 družstev mladších žáků a 19 družstev dorostů obsadili konečné 
7. a 10. místo. Mladší žáci měli nejlepší čas na levém proudu 15,24 a na pravém 
proudu 15,53. Dorost na levém proudu 13,86 a 13,28 na proudu pravém. 



8. října si všichni přebrali 
medaile na slavnostním 
ukončení sezóny, které se 
uskutečnilo v prostějovském 
kině Metro. 

Družstvo žen se zúčastnilo 
několika závodů v rámci 
Velké ceny Prostějovska, 
nejlepší dosáhnutý čas 
18,41.  

V září proběhla okrsková 
soutěž 7. okrsku v Rozstání, 
ve velice chladném 
a sychravém počasí závodili 
naši muži – 3. místo, ženy – 
1. místo, dorost – 2. místo, 
mladší žáci – 1. místo. 

11. října vypuklo na našem 
hřišti ukončení celé sezóny 
2022 soutěží všech 
věkových kategorií, dětí, rodičů, babiček, dědečků, kamarádů, sousedů, rodin, 
náplav... prostě úplně všech, bez cen, medailí, pohárů. Konečná soutěž jen tak pro 
radost, pro společně strávené krásné podzimní odpoledne. 

Ve druhém adventním víkendu proběhl jedenáctý ročník Vánočního jarmarku, 
děkujeme všem za pomoc při jeho přípravě a současně i všem, co se přišli podívat, 
něco malého zakoupili nebo si pochutnali na našem občerstvení. 

Dovolte mi poděkovat všem našim hasičům, dětem, mužům a ženám za reprezentaci, 
za výdrž a za ochotu táhnout za jeden provaz. Celkově děkuji všem, nejen hasičům, 
za veškerou pomoc při organizaci různých akcí, za vaši účast a za podporu. 
Poděkování patří též Obecnímu úřadu za podporu, Rajka z.s., která nám pomáhá bavit 
vás a našim hodným sponzorům. Moc si toho vážím a doufám, že bude naše vzájemná 
spolupráce trvat i nadále.  

Všem přeji hlavně hodně zdraví, 
lásky a spokojenosti v osobním 
životě. Ať se Vám vše daří a ať se 
všichni společně zase po 
několikaleté pauze sejdeme na 
našem tradičním hasičském plese, 
který se uskuteční 14. ledna 2023.  

Za SDH Bousín, Jaroslav Minx, 
starosta  

 

 
 

  



A zase rok fuč! 

A už se zase rok s rokem sešel! Letos nám nadělil ne vždy pěkné věci, nechci na ně 
v tento Vánoční čas myslet, ale člověk je nevytěsní a ani nemůže! Máme tu válku, 
nejistotu, zdražování, ... Jak oslavit tento sváteční čas?  

Myslím, že právě v takových dobách je potřeba vrátit se k sobě, ke svým blízkým a být 
vděčný, že můžeme být spolu, že stále máme co dát na stůl a můžeme se i v málu 
podělit s těmi, kteří jsou na tom hůře než my… A nemusí to být jen velké a drahé dary. 
Může to být „jen“ úsměv, obejmutí, přátelský stisk ruky... 

Být spolu, užívat si vzájemnou blízkost nejen v rodině, ale i v dědině! To bych si za 
Rajku moc a moc přála. Jsme moc malá dědina na to, abychom nepotřebovali jeden 
druhého…. 

Letos se nám podařilo spolupracovat, nebo pořádat pár pěkných akcí zde ve vesnici. 
Při nich jsem cítila, že jsme spolu a je nám dobře. Právě proto Rajka z.s. vznikla. 
Z touhy dělat svět krásnější a barevnější! 

A zároveň slibuji, že se i v příštím roce o to budeme snažit a snad si užijeme spousty 
legrace a pěkných chvil na společných akcích! 

Za Rajku Kateřina Hurychová 

Divadlo plyšového medvídka – Policejní pohádka  

V říjnu uspořádala Rajka z.s. pro děti pohádku,  
při které se bavili nejen děti, ale i rodiče.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



První rok Sokola Bousín  

Vážení občané, 

dovolte mi stručné shrnutí prvního 
roku obnovené Tělocvičné jednoty 
Sokol Bousín. Za tuto dobu se 
uskutečnilo poměrně dost událostí. 
Mezi nejvýznamnější patřil 
červnový nohejbalový turnaj, 
kterého se zúčastnilo 8 týmů. Na 
tuto sportovní akci přišlo kolem 100 
lidí. Děkuji jménem Sokola Bousín 
za věnované sponzorské dary. 

Na jaře se podařilo vybudovat 
turistické odpočívadlo U Křesadla 
s veřejným posezením a ohništěm 
a také vyčištění Repešské 
studánky. S úpravami studánky se 
bude pokračovat i v dalším roce. 
Plánujeme vyřešit odvodnění přes 
cestu a také bychom rádi obnovili 
dřevěný přístřešek. 

Jednou z oblíbených sokolských 
aktivit je pravidelný turistický 
výšlap, který organizuje 
místostarosta jednoty Josef 
Brablec každý měsíc. Vícedenní 
výšlap do hor byl letos dvakrát. 
V červenci do oblasti Hrubý Jeseník a v září na pohoří Javorník. Poslední letošní výlet 
se bude konat těsně před Silvestrem 30. 12., ke kterému tímto srdečně zveme. 

O znovuobnovenou Bousínskou sokolskou jednotu byl zájem také ze strany médií. 
Více si můžete přečíst v celostátním Časopisu Sokol a v Prostějovském večerníku. 

Do nového roku vám přeji především pevné zdraví a pokud si jej budete chtít utužit, 
neváhejte a připojte se do Sokola Bousín! Přihlášku můžete podat osobně nebo 
elektronicky na odkazu: ecz-sokol.cz/clen/prihlaska 

Vybrat si aktuálně můžete z oddílů 
všestrannosti: 

• Cyklistika a běžky 

• Nohejbal 

• Turistika 

Za Sokol Bousín Jiří Grossmann, 
starosta jednoty 

 

 



 

Blahopřání dětí z vánočního jarmarku 

 

Součástí našeho plátku je blahopřání, které vytvořily děti ve tvořivé dílničce během 
vánočního jarmarku. Blahopřání dostane každý dům jiné a náhodně vybrané. 
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